

MATERIAL SAFETY DATA SHEET

88865156
01 00

DATE OF PREPARATION
Feb 29, 2016

SECTION 1 — PRODUCT AND COMPANY IDENTIFICATION

PRODUCT NUMBER

88865156

PRODUCT NAME

ACDelco® Glass Cleaner

MANUFACTURER'S NAME

Distributed by
ACDelco
6200 Grand Pointe Drive
Grand Blanc, MI 48439

Telephone Numbers and Websites

Product Information	(800) 223-3526 www.acdelco.com
Regulatory Information	(216) 566-2902
Medical Emergency	(216) 566-2917
Transportation Emergency*	(800) 424-9300
*for Chemical Emergency ONLY (spill, leak, fire, exposure, or accident)	

SECTION 2 — COMPOSITION/INFORMATION ON INGREDIENTS

% by Weight	CAS Number	Ingredient	Units	Vapor Pressure
2	74-98-6	Propane	ACGIH TLV OSHA PEL 1000 PPM 1000 PPM	760 mm
3	106-97-8	Butane	ACGIH TLV OSHA PEL 1000 PPM 800 PPM	760 mm
3	67-63-0	2-Propanol	ACGIH TLV ACGIH TLV OSHA PEL 200 PPM 400 PPM STEL 400 PPM	33 mm
3	111-76-2	2-Butoxyethanol	ACGIH TLV OSHA PEL 20 PPM 25 PPM	0.88 mm

SECTION 3 — HAZARDS IDENTIFICATION

ROUTES OF EXPOSURE

INHALATION of vapor or spray mist.
EYE or SKIN contact with the product, vapor or spray mist.

EFFECTS OF OVEREXPOSURE

EYES: Irritation.

SKIN: Prolonged or repeated exposure may cause irritation.

INHALATION: Irritation of the upper respiratory system.

May cause nervous system depression. Extreme overexposure may result in unconsciousness and possibly death.

Prolonged overexposure to hazardous ingredients in Section 2 may cause adverse chronic effects to the following organs or systems:

- the liver
- the urinary system
- the hematopoietic (blood-forming) system

SIGNS AND SYMPTOMS OF OVEREXPOSURE

Headache, dizziness, nausea, and loss of coordination are indications of excessive exposure to vapors or spray mists.

Redness and itching or burning sensation may indicate eye or excessive skin exposure.

MEDICAL CONDITIONS AGGRAVATED BY EXPOSURE

None generally recognized.

HMIS Codes

Health	2
Flammability	2
Reactivity	0

CANCER INFORMATION

For complete discussion of toxicology data refer to Section 11.

SECTION 4 — FIRST AID MEASURES

EYES: Flush eyes with large amounts of water for 15 minutes. Get medical attention.

SKIN: Wash affected area thoroughly with soap and water.
Remove contaminated clothing and laundry before re-use.

INHALATION: If affected, remove from exposure. Restore breathing. Keep warm and quiet.

INGESTION: Do not induce vomiting. Get medical attention immediately.

SECTION 5 — FIRE FIGHTING MEASURES**FLASH POINT**

Propellant < 0 °F

LEL

1.1

UEL

12.7

EXTINGUISHING MEDIA

Carbon Dioxide, Dry Chemical, Alcohol Foam

UNUSUAL FIRE AND EXPLOSION HAZARDS

Closed containers may explode (due to the build-up of pressure) when exposed to extreme heat.

Application to hot surfaces requires special precautions.

During emergency conditions overexposure to decomposition products may cause a health hazard. Symptoms may not be immediately apparent. Obtain medical attention.

SPECIAL FIRE FIGHTING PROCEDURES

Full protective equipment including self-contained breathing apparatus should be used.

Water spray may be ineffective. If water is used, fog nozzles are preferable. Water may be used to cool closed containers to prevent pressure build-up and possible autoignition or explosion when exposed to extreme heat.

SECTION 6 — ACCIDENTAL RELEASE MEASURES**STEPS TO BE TAKEN IN CASE MATERIAL IS RELEASED OR SPILLED**

Remove all sources of ignition. Ventilate the area.

Remove with inert absorbent.

SECTION 7 — HANDLING AND STORAGE**STORAGE CATEGORY**

Not Available

PRECAUTIONS TO BE TAKEN IN HANDLING AND STORAGE

Keep away from heat, sparks, and open flame. Vapors will accumulate readily and may ignite explosively.

During use and until all vapors are gone: Keep area ventilated - Do not smoke - Extinguish all flames, pilot lights, and heaters - Turn off stoves, electric tools and appliances, and any other sources of ignition.

Consult NFPA Code. Use approved Bonding and Grounding procedures.

Contents under pressure. Do not puncture, incinerate, or expose to temperature above 120F. Heat from sunlight, radiators, stoves, hot water, and other heat sources could cause container to burst. Do not take internally. Keep out of the reach of children.

SECTION 8 — EXPOSURE CONTROLS/PERSONAL PROTECTION**PRECAUTIONS TO BE TAKEN IN USE**

Use only with adequate ventilation.

Avoid contact with skin and eyes. Avoid breathing vapor and spray mist.

Wash hands after using.

VENTILATION

Local exhaust preferable. General exhaust acceptable if the exposure to materials in Section 2 is maintained below applicable exposure limits. Refer to OSHA Standards 1910.94, 1910.107, 1910.108.

RESPIRATORY PROTECTION

If personal exposure cannot be controlled below applicable limits by ventilation, wear a properly fitted organic vapor/particulate respirator approved by NIOSH/MSHA for protection against materials in Section 2.

PROTECTIVE GLOVES

None required for normal application of aerosol products where minimal skin contact is expected. For long or repeated contact, wear chemical resistant gloves.

EYE PROTECTION

Wear safety spectacles with unperforated sideshields.

OTHER PRECAUTIONS

Intentional misuse by deliberately concentrating and inhaling the contents can be harmful or fatal.

SECTION 9 — PHYSICAL AND CHEMICAL PROPERTIES

PRODUCT WEIGHT	7.92 lb/gal	948 g/l
SPECIFIC GRAVITY	0.95	
BOILING POINT	<0 - 343 °F	<-18 - 172 °C
MELTING POINT	Not Available	
VOLATILE VOLUME	99%	
EVAPORATION RATE	Faster than ether	
VAPOR DENSITY	Heavier than air	
SOLUBILITY IN WATER	Not Available	
pH	> 2.0, < 11.5	
VOLATILE ORGANIC COMPOUNDS (VOC Theoretical - As Packaged)		
Volatile Weight	10.10%	Less Water and Federally Exempt Solvents

SECTION 10 — STABILITY AND REACTIVITY

STABILITY — Stable

CONDITIONS TO AVOID

None known.

INCOMPATIBILITY

None known.

HAZARDOUS DECOMPOSITION PRODUCTS

By fire: Carbon Dioxide, Carbon Monoxide

HAZARDOUS POLYMERIZATION

Will not occur

SECTION 11 — TOXICOLOGICAL INFORMATION

CHRONIC HEALTH HAZARDS

No ingredient in this product is an IARC, NTP or OSHA listed carcinogen.

Reports have associated repeated and prolonged overexposure to solvents with permanent brain and nervous system damage.

TOXICOLOGY DATA

CAS No.	Ingredient Name			
74-98-6	Propane	LC50 RAT	4HR	Not Available
		LD50 RAT		Not Available
106-97-8	Butane	LC50 RAT	4HR	Not Available
		LD50 RAT		Not Available
67-63-0	2-Propanol	LC50 RAT	4HR	Not Available
		LD50 RAT		5045 mg/kg
111-76-2	2-Butoxyethanol	LC50 RAT	4HR	Not Available
		LD50 RAT		470 mg/kg

SECTION 12 — ECOLOGICAL INFORMATION

ECOTOXICOLOGICAL INFORMATION

No data available.

SECTION 13 — DISPOSAL CONSIDERATIONS

WASTE DISPOSAL METHOD

Waste from this product may be hazardous as defined under the Resource Conservation and Recovery Act (RCRA) 40 CFR 261.

Waste must be tested for ignitability to determine the applicable EPA hazardous waste numbers.

Do not incinerate. Depressurize container. Dispose of in accordance with Federal, State/Provincial, and Local regulations regarding pollution.

SECTION 14 — TRANSPORT INFORMATION

Multi-modal shipping descriptions are provided for informational purposes and do not consider container sizes. The presence of a shipping description for a particular mode of transport (ocean, air, etc.), does not indicate that the product is packaged suitably for that mode of transport. All packaging must be reviewed for suitability prior to shipment, and compliance with the applicable regulations is the sole responsibility of the person offering the product for transport.

US Ground (DOT)

May be classed as LTD. QTY. OR ORM-D
UN1950, AEROSOLS, 2.2, LIMITED QUANTITY, (ERG#126)

Canada (TDG)

May be classed as LTD. QTY. OR ORM-D
UN1950, AEROSOLS, 2.2, LIMITED QUANTITY, (ERG#126)

IMO

May be shipped as Limited Quantity
UN1950, AEROSOLS, 2.1, LIMITED QUANTITY, EmS F-D, S-U

IATA/ICAO

UN1950, AEROSOLS, NON-FLAMMABLE, 2.2, LIMITED QUANTITY

SECTION 15 — REGULATORY INFORMATION**SARA 313 (40 CFR 372.65C) SUPPLIER NOTIFICATION**

CAS No.	CHEMICAL/COMPOUND	% by WT	% Element
	Glycol Ethers	3	

TSCA CERTIFICATION

All chemicals in this product are listed, or are exempt from listing, on the TSCA Inventory.

SECTION 16 — OTHER INFORMATION

This product has been classified in accordance with the hazard criteria of the Canadian Controlled Products Regulations (CPR) and the MSDS contains all of the information required by the CPR.

The above information pertains to this product as currently formulated, and is based on the information available at this time. Addition of reducers or other additives to this product may substantially alter the composition and hazards of the product. Since conditions of use are outside our control, we make no warranties, express or implied, and assume no liability in connection with any use of this information.

FICHE SIGNALÉTIQUE SANTÉ-SÉCURITÉ

88865156
01 00

DATE DE PRÉPARATION
29 févr. 2016

SECTION 1 — IDENTIFICATION DU PRODUIT ET DE LA SOCIÉTÉ

NUMÉRO DU PRODUIT

88865156

NOM DU PRODUIT

ACDelco® Glass Cleaner

NOM DU FABRICANT

Distributed by
ACDelco
6200 Grand Pointe Drive
Grand Blanc, MI 48439

NUMÉROS DE TÉLÉPHONES ET SITES WEB

Renseignements sur le produit	(800) 223-3526 www.acdelco.com
Renseignements réglementaires	(216) 566-2902
Urgence médicale	(216) 566-2917
Urgence de transport*	(800) 424-9300
*pour une urgence chimique SEULEMENT (déversement, fuite, incendie, exposition ou accident)	

SECTION 2 — COMPOSITION/INFORMATION SUR LES INGRÉDIENTS

% EN POIDS	CAS No.	Ingredient	UNITÉS	PRESSION VAPEUR
2	74-98-6	Propane		
		ACGIH TLV	1000 PPM	760 mm
		OSHA PEL	1000 PPM	
3	106-97-8	Butane		
		ACGIH TLV	1000 PPM	760 mm
		OSHA PEL	800 PPM	
3	67-63-0	Propan-2-ol		
		ACGIH TLV	200 PPM	33 mm
		ACGIH TLV	400 PPM STEL	
		OSHA PEL	400 PPM	
3	111-76-2	2-Butoxyéthanol		
		ACGIH TLV	20 PPM	0,88 mm
		OSHA PEL	25 PPM	

SECTION 3 — IDENTIFICATION DES RISQUES

SOURCES D'EXPOSITION

L'exposition peut se produire par l'INHALATION des vapeurs ou du brouillard de pulvérisation.
La PEAU et les YEUX peuvent entrer en contact avec le produit, les vapeurs ou le brouillard de pulvérisation.

EFFET DE LA SUREXPOSITION

YEUX: Irritation des YEUX.

PEAU: L'exposition prolongée ou répétée risque de provoquer l'irritation des peau.

INHALATION: Irritation des voies respiratoires supérieures.

Peut causer la dépression nerveuse. Une sur-exposition excessive à ce produit peut entraîner la perte de conscience, voire même la mort.

Une surexposition prolongée aux ingrédients dangereux indiqués dans la Section 2 peut entraîner des effets indésirables sur les organes ou systèmes suivants:

- le foie
- le système urinaire
- le système hématopoïétique (la formation du sang)

SYMPTÔMES DE SUREXPOSITION

Les maux de tête, l'étourdissement, la nausée et la perte de coordination des mouvements sont tous des symptômes d'exposition excessive aux vapeurs ou à la brume de pulvérisation.

La rougeur et les démangeaisons ou la sensation de brûlure peuvent indiquer une exposition excessive des yeux ou de la peau.

HMIS Codes

Santé	2
Inflammabilité	2
Réactivité	0

ETAT DE SANTÉ AGGRAVÉ PAR EXPOSITION

En général, aucune exposition n'est reconnue.

CANCÉROGÉNÉCITÉ

Voir la Section 11.

SECTION 4 — PREMIERS SOINS

YEUX: Rincer les yeux à grande eau pendant 15 minutes. Aller voir un médecin.

PEAU: Laver à fond les parties affectées avec de l'eau et du savon.

Enlever les habits contaminés et les laver avant de les porter de nouveau.

INHALATION: Si une personne en est affectée, l'aider à sortir des lieux. Rétablir la respiration. Aider la personne à rester calme et au chaud.

INGESTION: N'incitez pas la personne à vomir. Aller voir un médecin immédiatement.

SECTION 5 — MESURES EN CAS D'INCENDIE**POINT D'ÉCLAIR**

Propellant < 0 °

LIE

1,1

LSE

12,7

MOYENS D'EXTINCTION

Dioxyde de carbone, produit chimique sec, mousse d'alcool

DANGERS D'INCENDIE OU D'EXPLOSION EXCEPTIONNELS

Les contenants fermés peuvent exploser (à cause de l'augmentation de la pression) s'ils sont exposés à une chaleur extrême.

L'application aux surfaces chaudes exige qu'on prenne des précautions spéciales.

En cas d'urgence, une exposition excessive aux produits de décomposition peut constituer un danger pour la santé. Les symptômes peuvent ne pas se manifester immédiatement. Voir le médecin.

MESURES PARTICULIÈRES DE PROTECTION CONTRE L'INCENDIE

On doit utiliser l'équipement de protection complète y compris un appareil de respiration auto-alimenté.

La pulvérisation avec de l'eau peut être inefficace. Si on se sert de l'eau, l'ajutage pour brume est préférable. On peut se servir de l'eau pour refroidir les contenants fermés afin d'empêcher l'augmentation de la pression et la possibilité d'une combustion automatique ou l'explosion en cas d'exposition à une chaleur extrêmement grande.

SECTION 6 — MARCHE À SUIVRE EN CAS DE DÉVERSEMENT ACCIDENTEL**MESURES À PRENDRE LORSQUE DES MATIÈRES SONT RENVERSÉES OU ÉVAPORÉES**

Enlever toute source de combustion. Bien aérer.

Nettoyer avec un absorbant non réactif.

SECTION 7 — MANUTENTION ET ENTREPOSAGE**CATÉGORIE D'ENTREPOSAGE**

Pas Disponible

PRÉCAUTIONS À PRENDRE LORS DE L'ENTREPOSAGE DE LA MANIPULATION

Tenir loin de la chaleur, étincelles et de flamme nue. Les vapeurs peuvent s'accumuler rapidement et s'enflammer et causer une explosion.

Aucours de l'utilisation de ce produit jusqu'à la disparition de toutes les vapeurs: Garder l'endroit bien aéré. Éviter de fumer. Éteindre toute flamme, veilleuse d'appareils et réchauds. Couper la courant des poêles, des outils et appareils électriques ainsi que de toute autre source de combustion.

Suivre les procédures approuvées pour attacher solidement et pour permettre l'écoulement de l'électricité dans le sol.

Contenu sous pression. Ne pas ouvrir, incinérer ou exposer à des températures au dessus de 120 Fahrenheit. La chaleur des rayons du soleil, des radiateurs, des réchauds, de l'eau chaude, ou provenant de toute autre source, peut provoquer l'explosion du contenant. Ne pas avaler. Garder hors de la portée des enfants.

SECTION 8 — CONTRÔLE DE L'EXPOSITION ET PROTECTION INDIVIDUELLE**PRÉCAUTIONS À PRENDRE AUCOURS DE L'UTILISATION**

N'utiliser ce produit que dans un endroit bien aéré.

Éviter tout contact avec la peau et les yeux. Éviter d'aspirer les vapeurs et la brume de vaporisation.

Bien se laver les mains après l'utilisation.

VENTILATION

Un système permettant l'échappement local des produits est préférable. Si l'exposition aux produits de la 2e section est maintenue au-dessous des limites d'exposition applicables, le système d'échappement global est acceptable.

PROTECTION DES VOIES RESPIRATOIRES

Si on ne peut pas maintenir, par simple ventilation, le niveau auquel on s'expos personnellement en dessous des limites applicables, porter un respirateur à filtre de vapeur organique et particules approprié et bien ajusté approuvé par NIOSH/MSHA pour se protéger contre les produits de la 2e section.

GANTS PROTECTEURS

Aucun n'est exigé pour l'application normale des produits aérosol, lorsqu'on n'attend qu'un minimum de contact avec la peau. Pour un contact prolongé et répété, portez des gants résistants aux produits chimiques.

LUNETTES DE SÉCURITÉ

Porter les lunettes de sécurité avec des protecteurs latéraux non perforés.

AUTRES PRÉCAUTIONS

L'utilisation inappropriée de ce produit en le concentrant et en l'aspirant intentionnellement peut être dangereuse ou peut même causer la mort.

SECTION 9 — PROPRIÉTÉS PHYSIQUES ET CHIMIQUES

POIDS DU PRODUIT	7,92 lb/gal	948 g/l
DENSITÉ	0,95	
COURBE D'ÉBULLITION	<0 - 343 °F	<-18 - 172 °C
POINT DE FUSION	P.D.	
VOLUME VOLATIL	99%	
VITESSE D'ÉVAPORATION	Plus vite que l'Éther	
DENSITÉ DE LA VAPEUR	Plus lourd que l'Air	
SOLUBILITÉ DANS L'EAU	P.D.	
pH	> 2.0, < 11.5	
COMPOSÉS ORGANIQUES VOLATILS (Théorique)		
Volatil Poids 10,10%	Moins d'eau et de Solvants Exemptés	

SECTION 10 — STABILITÉ ET RÉACTIVITÉ**STABILITÉ — Stable****CONDITIONS À ÉVITER**

Aucun connu.

INCOMPATIBILITÉ

Aucun connu.

PRODUITS DANGEREUX DÙ À LA DÉCOMPOSITION

Par combustion: Dioxyde de carbone, monoxyde de carbone

POLYMÉRISATION DANGEREUSE

Ne Peut Pas De Produire

SECTION 11 — DONNÉES TOXICOLOGIQUES**RISQUES DE SANTÉ CHRONIQUES**

Aucun composant de ce produit ne figure sur la liste de l'IARC, du NTP ou de l'OSHA des éléments carcinogènes.

Il existe des rapports de recherches qui associent des troubles permanentes du cerveau et du système nerveux à l'exposition excessive, répétée et prolongée aux solvants.

INFORMATION TOXICOLOGIQUE

CAS No.	Ingredient			
74-98-6	Propane	LC50 RAT LD50 RAT	4HR	Pas Disponible Pas Disponible
106-97-8	Butane	LC50 RAT LD50 RAT	4HR	Pas Disponible Pas Disponible
67-63-0	Propan-2-ol	LC50 RAT LD50 RAT	4HR	Pas Disponible 5045 mg/kg
111-76-2	2-Butoxyéthanol	LC50 RAT LD50 RAT	4HR	Pas Disponible 470 mg/kg

SECTION 12 — DONNÉES ÉCOLOGIQUES**DONNÉES D'ÉCOTOXICITÉ**

Aucunes données disponibles.

SECTION 13 — DONNÉES SUR L'ÉLIMINATION DU PRODUIT**MÉTHODE D'ÉLIMINATION DES DÉCHETS**

Les déchets provenant de ce produit peuvent être dangereux, selon la définition donnée dans la "U.S. Resource Conservation and Recovery Act"(RCRA) 40 CFR 261.

On doit soumettre les déchets au test de combustion afin de déterminer les numéros de l'EPA applicables.

Ne pas incinérer. Éliminer la pression dans le contenant. Se débarrasser du contenu conformément aux lois anti-pollution fédérales, provinciales et municipales.

SECTION 14 — DONNÉES SUR LE TRANSPORT

Les descriptions d'expédition multimodales sont fournies à titre indicatif et ne prennent pas en compte la taille des conteneurs. La présence d'une description d'expédition pour un mode de transport particulier (maritime, aérien, etc.), n'indique en aucun cas que le produit est emballé de manière appropriée pour ce mode de transport. Tous les emballages doivent être examinés avant l'expédition afin de contrôler qu'ils conviennent au transport. La conformité aux réglementations en vigueur incombe uniquement à la personne qui offre le produit pour le transport.

US Ground (DOT)

May be classed as LTD. QTY. OR ORM-D
UN1950, AEROSOLS, 2.2, LIMITED QUANTITY, (ERG#126)

Canada (TDG)

May be classed as LTD. QTY. OR ORM-D
UN1950, AEROSOLS, 2.2, LIMITED QUANTITY, (ERG#126)

IMO

May be shipped as Limited Quantity
UN1950, AEROSOLS, 2.1, LIMITED QUANTITY, EmS F-D, S-U

IATA/ICAO

UN1950, AEROSOLS, NON-FLAMMABLE, 2.2, LIMITED QUANTITY

SECTION 15 — DONNÉES SUR LA RÉGLEMENTATION

SARA 313 (40 CFR 372.65C) AVIS DE FOURNISSEUR

CAS No.	CHIMIQUE/COMPOSÉ	% by WT	% Element
	Glycol Ethers	3	

DONNÉES SUR LA TSCA

Tous les produits chimiques dans ce produit sont énumérés, ou exemptez de l'énumération, sur le inventaire de TSCA.

SECTION 16 — AUTRES DONNÉES

Cette FTSS a été préparée conformément aux exigences du SIMDUT; les données sont toutefois présentées sous 16 rubriques.

Les renseignements donnés ci-haut se rapportent à ce produit suivant sa formule actuelle et s'appuient sur les données disponibles en ce moment. L'addition de diluant et autres additifs peut changer considérablement les risques associés à ce produit et sa composition. Etant donné que nous n'avons pas de contrôle sur les conditions d'utilisation, nous ne donnons aucune garantie, explicite ou implicite et nous n'assumons aucune responsabilité concernant l'usage, quel qu'il soit, de ces renseignements.